
TALOUSARVIO 2022 
TALOUSSUUNNITELMA 2022–2024 
 
 
 
VALTUUSTON LÄHETEKESKUSTELU 15.11.2021 
LUETTELO KANNATETUISTA EHDOTUKSISTA 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
Kunnanvaltuusto 13.12.2021 
 
 
1. YLEISPERUSTELUT 
 
1.2 Strategiset tavoitteet ja niiden toteuttaminen 
 
s. 6 
nro 1 Ehdotuksen tekijä: Keskustan valtuustoryhmä 
 Kannattaja: Roy Harkimo 

 
Valtuustokauden tavoitteiksi strategiassa on asetettu. 
 
Luettelon a - e:n jälkeen lisätään uusi kappale: 
 
Nyt alkaneen valtuustokauden tavoitteena ei kuitenkaan pidetä edellä 
kohdassa b sanottua, jonka mukaan Sipoo kasvaisi 600-800 asukkaalla 
vuosittain. Sen sijaan tavoitteena on Sipoon asukasluvun maltillinen kasvu, 
joka perustuu pääasiassa pientalovaltaiseen uusien asuntojen rakentamiseen. 
 
600-800 asukkaan kasvu poistetaan myös kaikkialta muualta. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
 

 
 
1.2.1 Koko kuntaa koskevat sitovat tavoitteet 
 
s. 6-8 ym. 
nro 2 Ehdotuksen tekijä: Kicka Lindroos 
 Kannattaja: tekninen korjaus 
 
 Sid 6 



 . 

 
Sid 6-8 
OM måltabellen måste finnas med här, måste varje kolumn som refererar till 
historien ha vettig rubrik och gammal text måste särskiljas:  

• "Mål för föregående fullmäktigeperiod" sätt sin överst i vänstra 
kolumnen på alla tabeller. 

• Den gamla texten i vänstra kolumnen kursiveras. 
• Uppnådda mål kursiveras i mittersta kolumnen. 
• Lämna tomt i kolumnen längst till höger ifall målet uppnåtts 

  
Ovanstående gäller alla tabeller som beskriver mål i dokumentet  
(åtminstone sidorna: s6-8, 52, 55, 60, 71, 85) 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
s. 6 
nro 3 Ehdotuksen tekijä: SFP:s fullmäktigegrupp 

 
Sid 6 
1.2.1 , sista punkten 

• "Alla avdelningar använder år 2022 samma struktur som grundar sig på 
de strategiska målen för föregående fullmäktigeperiod (2017-2021)" 

• "En ny strategi godkänns våren 2022" 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
 

 
s. 8 
nro 4 Ehdotuksen tekijä: SFP:s fullmäktigegrupp 

 
Sid 8 



 . 

• I sista rutan till höger: "Fullmäktigeperioden"---> "året" 
 ”Varken kommunalskatten eller fastighetsskatten har höjts under året” 

 

 
 

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
1.4 Toimintaympäristö 
 
1.4.1 Väestö 
 
s. 11 
nro 5 Ehdotuksen tekijä: SFP:s fullmäktigegrupp 

 
 
Sid 11 
1.4.1 Befolkning 

• Målet för befolkningstillväxten enligt kommunstrategin "2017-2021 var att 
invånarantalet skulle öka med 6-800)” 

• Vid varje ställe där detta 6-800 står måste det stå att det gäller den gamla 
strategin/föregående period 
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Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
1.4.3 Sipoon väestösuunnite ja ennuste 2021-2030 



 . 

 
s. 18 
nro 6 Ehdotuksen tekijä: SFP:s fullmäktigegrupp 
 
 Sid 18 

Tredje stycket, första meningen, ett tillägg 
• I målplanen "som bygger på förra fullmäktigeperiodens tillväxtmål" 

ökar kommunens befolkningsmängd med... 
 

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
1.4.5 Yhdyskuntarakenteen ja rakennetun ympäristön kehitys 
 
s. 20 
nro 7 Ehdotuksen tekijä: SFP:s fullmäktigegrupp 
 
 Sid 20 

Andra stycket 
• ”Sibbos strategi 2017-2021 baserar sig på en fortsatt tillväxt.” 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
s. 20, 53, 113 
nro 8 Ehdotuksen tekijä: SFP:s fullmäktigegrupp 
 
 Alkuperäinen teksti: 

 
s 20 
Sipoon strategia perustuu jatkossakin kasvuun. Nikkilän ja Söderkullan sekä 
myöhemmin Talman keskustojen tavoitellaan olevan tulevaisuudessa 
pikkukaupunkimaisia, noin 10 000 asukkaan keskenään omaleimaisia, 
monipuolisia ja toiminnoiltaan sekoittuneita taajamia. 
Nykyisin myös Nikkilä kasvaa nopeasti ja myöhemmin Talma tulee 
kasvamaan. Tavoitteena on täydentää, uudistaa ja luoda 
yhdyskuntarakennetta niin, että keskuksiin voidaan järjestää julkiset palvelut ja 
tehokas joukkoliikenne (ensin bussiliikenteenä ja myöhemmin myös 
raideliikenteenä) ja niissä on houkuttelevia sijainteja kaupallisille palveluille. 
Sipoo kasvaa myös Sipoolle tärkeiden omakotitaloalueiden myötä. 

 
s 53 
Kunnan strategia perustuu kunnan vahvaan kasvuun. [..] 

 
Sipoon pitkän aikavälin kehityskuvassa Nikkilän, Söderkullan sekä 
myöhemmin Talman keskustojen tavoitellaan olevan 
pikkukaupunkimaisempia, noin 10 000 asukkaan monipuolisia, vehreitä, 



 . 

toiminnoiltaan sekoittuneita ja keskenään omaleimaisia taajamia. Sipoo 
kasvaa myös Sipoolle tärkeiden omakotitaloalueiden myötä, vaikkakaan 
kasvua ne eivät yksin mahdollista. Kyliä kehitetään tasapainoisesti taajamien 
ohella: Nopeampi kaavoitus edellyttää lisää resursseja, sillä vuosina 2021 
2024 on käynnissä koko Sipoon uuden yleiskaavan laadinta yleiskaavoittajan 
työnä. 

 
s 113 
Kunnan väestömäärä kasvaa kymmenen vuoden aikajaksolla 
tavoitesuunnitteessa keskimäärin 3 %:n / 600 800 asukkaan vuosivauhdilla, ja 
trendisuunnitteessa keskimäärin 2,2 %:n / 500 asukkaan vuosivauhdilla. 
Vuosien 2021 2022 osalta suunnitteiden väestökasvussa ei ole 
eroavaisuuksia. 

 
Ehdotus: 
Esitettyjä lauseita ehdotetaan poistettavaksi kokonaan 

 
Perustelu: 
Teksti edeltää strategian käsittelyä, eikä valtuuston ole uuden kauden alussa 
järkevää sitoutua edellisellä kaudella asetettuihin tavoitteisiin. Tässä 
budjettiprosessissa ei ole syytä korostaa pikkukaupunkimaisuutta. Poisto ei 
vaikuta budjettiin eikä siihen, miten työ jatkuu perustuen voimassa olevan 
kaavoituskatsaukseen ja kaavoitusohjelmaan 

 
Ursprunglig text: 

 
s 20 
Sibbo kommun har under de fem senaste åren hört till de snabbast växande 
kommunerna i Finland. I fjol var tillväxtprocenten cirka 2,4 procent. Tillväxten 
har till stor del baserat sig på nya höghusdominerade bostadsområden. 
Största delen av tillväxten har skett i Söderkulla. 
Sibbos strategi baserar sig även i fortsättningen på en tillväxt. Målet är att 
Nickby och Söderkulla centrum och senare också Tallmo centrum i framtiden 
ska ha en småstadsatmosfär med säregna och mångsidiga drag där 
funktionerna i tätorterna blandas med varandra. 
För närvarande växer även Nickby snabbt och senare kommer även Tallmo 
att växa. Målet är att komplettera och förnya samhällsstrukturen så att offentlig 
service och effektiv kollektivtrafik kan ordnas i centrumen (först busstrafik och 
senare också spårtrafik) och att de erbjuder lockande platser för kommersiell 
service. Egnahemsområdena som är viktiga för Sibbo bidrar också till 
tillväxten. 

 
s 53 
Kommunens strategi grundar sig på en kraftig tillväxt. [..] 

 
Enligt Sibbos utvecklingsbild på lång sikt är målet att Nickby och Söderkulla 
centrum och senare också Tallmo centrum ska ha cirka 10 000 invånare och 
en mer småstadslik atmosfär med säregna, mångsidiga drag där funktionerna 
i tätorterna blandas med varandra. Egnahemsområdena som är viktiga för 
Sibbo bidrar också till tillväxten fastän de inte ensamma kan möjliggöra 
tillväxten. Byarna utvecklas balanserat vid sidan om tätorterna i enlighet med 
resurserna. En snabbare planläggning kräver extra resurser eftersom den nya 



 . 

generalplanen för hela Sibbo utarbetas av en generalplanläggare under åren 
2021 2024. 

 
s 113 
I målplanen ökar kommunens befolkningsmängd i genomsnitt med 3 % / 600 
800 invånare per år inom en tidsperiod av tio år. I trendplanen är tillväxten i 
genomsnitt 2 2,5 % / 400 600 invånare per år. Det förekommer inga skillnader 
i planernas befolkningstillväxt under åren 2021 2022. 

 
Föreslag: 
De citerade delarna utgår från texten 

 
Perustelu: 

 
Texten föregår behandlingen av strategi och det är orimligt att fullmäktige vid 
inledande av en ny period skall förbinda sig till de målsättningar som slagits 
fast i tidigare. Det finns inte skäl att framhäva småstandsatmosfär i denna 
budgetbehandling. En strykning påverkar inte budgeten och hur arbetet kring 
den i kraft varande Planläggningsöversikten och planläggningsprogrammet 
fortsätter. 

 
Ytterligare är ordet centrum oböjt i plural. alternativt centra (enl SAOL) 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
1.5 Taloudelliset lähtökohdat 
 
1.5.2 Sipoon kunnan talous 
 
s. 25 
nro 9 Ehdotuksen tekijä: SFP:s fullmäktigegrupp 
 
 Sid 25 

1.5.2.  
• Tabellen Nyckeltal 2018-2022 har på sista raden samma personalårsverk 

1089 för 23 och 24 som för år 2022 trots Sote? 
• 1089-350 =739 borde väl stå där? 
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Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
1.7 Henkilöstö 
 
s. 31 
nro 10 Ehdotuksen tekijä: SFP:s fullmäktigegrupp 
 
 Sid 31 



 . 

1.5.2 
• Nyckeltalstabellen 

Kostservice är nu enbart under Social- och hälsovårdsavdelningen, saknas en 
rad under kommunstyrelsen, eller är Kostservice på fel ställe eller skall det 
vara på två? 
Personantalet skall väl då delas? 
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Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
s. 32 
nro 11 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt -valtuustoryhmä 
 
 Nykyinen teksti: 

Kunnanhallituksen alainen toiminta: 
Kehitys- ja kaavoituskeskus esittää, että keskukseen perustettaisiin 
vakinainen maanhankinta- tai kehittämispäällikön virka. Virkanimike 
vahvistettaisiin viran perustamisen yhteydessä. Talous- ja hallintokeskuksen 
osalta ei esitetä henkilöstölisäyksiä talousarviovuodelle 2022. 

 
Ehdotus: 
Tekstin poistaminen kokonaisuudessaan ”Kehitys- ja kaavoituskeskus esittää, 
että keskukseen perustettaisiin vakinainen maanhankinta- tai 
kehittämispäällikön virka. Virkanimike vahvistettaisiin viran perustamisen 
yhteydessä” 

 
Uusi teksti: 
Kehitys- ja kaavoituskeskuksen resurssien uudelleen järjestely vastamaan 
uuden valtuuston strategian tarpeita strategian valmistuttua. 

 
Perustelut: 
Resurssitarpeiden määrittäminen on vaikeaa ennen uuden strategian 
valmistumista. 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
 
2. TALOUSARVIO 2022 TALOUSSUUNNITELMA 2022-2024 
 
2.2 Menoperusteet 
 
2.2.1 Peruskunnan talousarvion määrärahojen ja tuloarvioiden yhteenveto 
 
s. 39 
nro 12 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt -valtuustoryhmä 
  



 . 

 Nykyinen teksti: 
Talousarvio perustuu edellisen kunnanhallituksen hyväksymään raamiin ja 
edellisen kunnanvaltuuston strategiaan. Sivistys-, sosiaali- ja terveystoimessa 
on lisäpanostuksia kuntalaisten hyvinvoinnin tukemiseksi pandemian jälkeen 
ja palkataan myös uusia työntekijöitä. 

 
Ehdotus: 
Seuraavan tekstin poistaminen ”edellisen kunnanvaltuuston strategiaan” 

 
Perustelut: 
Talousarvio tulee perustua kunnanhallituksen hyväksymään raamiin, mutta 
nykyisen kunnanvaltuuston hyväksymään strategiaan. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
2.2.2 Peruskunnan talousarvion määrärahojen ja tuloarvioiden yhteenveto 
 
s. 40, 48, 100, 105 
nro 13 Ehdotuksen tekijä: Thomas Sundström, revisionsnämndens ordförande 
 Kannattajat: Maria von Flittner, Markus Söderqvist 
 
(Stycke nr 2.2.2) 
 

Anslag 
Revisionsnämnden 44 
 
(Stycke 3.2) 
 

UF 2022 KD BUF 2022 
Utgifter   -44 -44 -44 
Inkomster   -44 -44 -44 
 
(Stycke 3.8) 
 
Revisionsnämnden BUF UTSK   BUF KD  BUF KST 
Intäkter  -44  -44  -44 
Kostnader  -44  -44  -44 
 
(Stycke 5.1) 
 
BG 2022 
Revisionsnämnden -44 
 

På revisionsnämndens möte 3.11.2021, behandlades revisionsnämndens 
budget för år 2022 och ett beslut om ett förslag gjordes. Eftersom ärendet inte 
hann till kommunstyrelsens förra möte presenteras förslaget idag på 
fullmäktiges budgetmöte. På basen av det nya avtalet för revisionstjänster för 
perioden 2021-2024 som på våren 2021 konkurransutsattes och tillträdde i 



 . 

kraft i juni 2021, föreslår revisionsnämnden sitt driftskostnadsförslag till 44 000 
€ för år 2022.   

Tarkastuslautakunnan kokouksessa 3.11.2021 käsiteltiin ehdotus 
tarkastuslautakunnan talousarvioksi vuodelle 2022. Koska asia ei ehtinyt 
kunnanhallituksen viime kokoukseen käsiteltäväksi esitetään ehdotus tänää 
valtuuston talousarviokokouksessa. Uuden, keväällä 2021 kilpailutetun ja 
kesäkuussa 2021 voimaan astuneen tilintarkastupalveluiden sopimuksen 
perusteella ehdottaa tarkastuslautakunta vuoden 2022 
toimintakuluehdotuksekseen 44 000 €.   

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 

 
3. KÄYTTÖTALOUSOSA 2022-2024 
 
3.3 Kunnanhallitus 
 
Talous- ja hallintokeskus 
 
s. 51 
nro 14 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 
 Uusi hallintojuristi (lisäys ensimmäiseen kappaleeseen) 
 
 60 000 euroa 
 

Kunnan juridinen osaaminen tarvitsee vahvistusta. Sipoo on joutunut viime 
vuosina ratkomaan tilanteita, joissa olisi kaivattu lainopillista näkemystä. 
Kunnan oman hallintojuristin puute on johtanut paitsi kunnan etujen 
puutteelliseen valvontaan myös siihen, että on jouduttu ostamaan kalliita 
konsulttipalveluja. 
 

 Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 
 
Kehitys- ja kaavoituskeskus 
 
s. 53, 54, 55 
nro 15 Ehdotuksen tekijä: Martin Andersson 

Kannattajat: Tom Sundbäck, Tim Kankfelt, Micaela Röman, Carola Juselius, 
Rune Packalén 

 
s. 53, 1 kap./st. 

 



 . 

Sipoon kehittämisen ja asumisen reunaehtoina toimivat kaavoitusohjelma, eri 
asteiset kaavat, maapoliittinen ohjelma, tonttipoliittiset linjaukset, elinkeino-
ohjelma ja pysäköinnin linjaukset. Sipoo tavoittelee henkilöjunaliikenteen 
aloittamista Keravan ja Nikkilän välillä lähivuosina ilman merkittäviä 
investointeja rataan. Henkilöjunaliikenne voidaan rajoitetusti aloittaa ennen 
muutoksia KeNi-rataan. Pidemmällä tähtäyksellä Sipoo tavoittelee KeNi-
ratahankkeen käynnistymistä. 

 
Perustelut:  
Henkilöjunaliikenteen aloittamiselle nykyisellä Kerava-Nikkilä-radalla ei ole 
juridisia eikä teknisiä esteitä. Henkilöjunaliikenne voidaan yhteensovittaa 
tavarajunaliikenteen kanssa, eikä se vaatisi merkittäviä investointeja rataan.   

 
Planläggningsprogrammet, planer på olika nivå, det markpolitiska 
programmet, de tomtpolitiska riktlinjerna, näringsprogrammet och 
parkeringsriktlinjerna utgör de yttre ramarna för utvecklingen och boendet i 
Sibbo. Sibbo eftersträvar att inleda persontågstrafik mellan Kervo och Nickby 
under de närmaste åren utan betydande investeringar i banan. 
Persontågstrafiken kan inledas i begränsad omfattning innan ändringar av 
KeNi-banan. På lång sikt är Sibbos mål att starta banprojektet mellan Kervo 
och Nickby. 

 
Motivering: 
Det finns varken juridiska eller tekniska hinder för att inleda persontågstrafiken 
på den nuvarande Nickby-Kervo-banan. Persontågstrafiken kan 
sammanpassas med godstågstrafiken och det skulle inte kräva betydande 
investeringar i banan. 

 
s. 54, 3. kap/st. 

 
3. Kerava-Nikkilä-radalla aloitetaan henkilöjunaliikenne rajoitetusti lähivuosina 
ilman merkittäviä lisäinvestointeja rataan. 

 
3. Persontågstrafik på Kervo Nickby-banan inleds begränsat de närmaste 
åren utan betydande investeringar i banan. 

 
S. 55 taulukko/tabell 

 
Toisen tavoitteen mittari 2022 

 
Henkilöjunaliikenne aloitetaan rajoitetusti ilman muutoksia KeNi-rataan. 

 
Andra målsättningens mätare 2022 

 
Persontågstrafik inleds begränsat utan ändringar i KeNi-banan. 
 

 Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 
s. 53 



 . 

nro 16 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 

Lisätään sivun 53 loppuun virke: Lisäresurssi tarvitaan myös asemakaavojen 
edistämiseksi.  
 
Lisätään uuden asemakaavoittajan henkilöstökulu keväästä alkaen (1.4.-) 
sivulle 57: 44 250 euroa.  
 

 Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 
s. 57 
nro 17 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen valtuustoryhmä 
 Kannattaja: RKP:n valtuustoryhmä 
 

Uuden kylä-/asemakaavoittajan palkkaaminen nopeuttamaan erityisesti 
omakotitalotonttien kaavoitusta. 
 

- Lisätään määräraha vuoden 2022 talousarvioon 45.000 euroa (oletus, 
että rekrytointi maalissa 1.4.). Määräraha tuleville vuosille 60.000 euroa 
per vuosi. 

- Määrärahaa ei säästetä muualta, vaan tulopuolella kulu tulee korvattua 
rekrytoinnin ansiosta moninkertaisesti (’satakertaisesti’) tonttien 
luovutuksien toteutuessa (80-100 tonttia vuosittain, esim. a’ 80.000 per 
tontti) 

 
Perustelut: 

- Sipoon kaavoituksen tavoitteena on mahdollistaa vuosittaisella 
pientalo- ja kerrostalokaavoituksella (AO; AP; AK) asumisen 
kaavavarannon asetetun kasvutavoitteen toteutumiseksi. MAL-tavoite 
434 asuntoa/vuosi tai 32 000 39 000 k-m. Tähän tavoitteeseen on 
päästy vaihtelevasti viimeisen vuosikymmenen aikana. 

- Sipoossa on viimeisen vuosikymmenen aikana kertynyt vajaiden 
kaavoittajaresurssien myötä iso kuilu tavoitteiden ja toteutuksen osalta. 

- Vaikka kaikki virat ovat täynnä, jos yleiskaavoittajan rekrytointi, joka on 
vireillä, on valmis. Tästä huolimatta henkilökunta on kovilla tavoitteiden 
kanssa. 

- Varmistaaksemme, että valtuuston enemmistön tahtotila panostaa 
aikaisempaa paljon enemmän omakotitalojen kaavoitukseen, myös 
kyläkeskustoihin (AT) ja haja-asutusalueisiin, meillä täytyy olla myös 
toteuttajia. 

- Tämän hetken vakanssien määrä on alhainen verrattuna työmäärään. 
Erityisesti, jos halutaan buustata omakotitalojen kaavoitusta. 

- Vaara, että kaavoittajia hakeutuu muualle, kovan työpaineen alla. 
 

 Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 



 . 

s. 57 
nro 18 Ehdotuksen tekijä: Tom Sundbäck 
 Kannattaja: Caroline Högel 
 

40 000 €  Jotta voidaan palkata yhdeksi kesäkuukaudeksi 30 enemmän, 
vuosina 2004 - 2007 syntynyttä nuorta, kuin viime kesänä. 

 
40 000 €  För att, för en sommarmånad, anställa 30 st. fler 2004 - 2007 

födda ungdomar än tidigare. 
 
Tulopuolelle lisätään vastaava summa korottamalla arvioitua 
kokonaisverotulomäärää. 
 
På inkomstsidan höjes den uppskattade skatteinkomstdelen med 
motsvarande summa. 
 

 Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 
Ruokapalvelut 
 
s. 58 
nro 19 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 Kannattaja: SDP:n valtuustoryhmä 
 

Ruokapalvelut aloittavat yhteistyössä sivistyksen kanssa välipalan tarjoamisen 
Sipoonlahden koulun yläluokkalaisille. Välipalaa tarjotaan päivittäin niille 
yläkoulun oppilaille, joilla koulupäivä jatkuu kello 15.30 tai 16.00 asti. 
Kyseessä on kevätlukukauden aikana 2022 tehtävä kokeilu, jonka aikana 
arvioidaan välipalatarjoilun vaikutuksia muun muassa oppilaiden jaksamiseen 
ja kouluruoan menekkiiin. Kokeilun tuloksien perusteella tehdään myöhemmin 
päätös välipalatarjoilun jatkamisesta ja laajentamisesta muihin yläkouluihin.  

 
Määrärahalisäys 5000€.  

 
Perustelut: Sipoonlahden koulun oppilaiden koulupäivä jatkuu kello 16 asti. 
Opettajien mukaan oppilaat ovat iltapäivän viimeisillä tunneilla nälkäisiä, ja 
tämä vaikuttaa koulunkäyntiin, oppimiseen ja käyttäytymiseen. Tutkimusten 
mukaan ravitsemuksella on suuri merkitys oppimistuloksiin ja käyttäytymisen 
pulmiin. Välipalan tarjoaminen koulussa vähentäisi mahdollisesti myös 
koulupäivän aikana tapahtuvaa ostoksilla käyntiä lähikaupoissa. Oppilaille 
tehdyssä kouluruokakyselyssä 95% Sipoonlahden koulun oppilaista toivoi 
koulun tarjoamaa välipalaa, joten tällä kokeilulla vastataan suoraan oppilaiden 
toiveeseen. 

 
 Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 
 



 . 

 
 
3.4 Sosiaali- ja terveysvaliokunta 
 
Työikäisen väestön toimintaedellytysten vahvistaminen sekä hyvinvoinnin ja 
terveyden edistäminen 
 
s. 66  
nro 20 Ehdotuksen tekijä: Perussuomalaisten valtuustoryhmä 
  

Suuhygienistin lisäresursointi 
 
Suunterveyden hoito on ollut kunnassamme jo pitkään alimitoitettua - jonot ja 
kiireetön hoitoonpääsy olivat huonolla tolalla jo ennen koronaa, ja siihen 
tarkastuslautakunta on monasti ottanut tiukkaa kantaa, mutta parannuksia 
edellisellä valtuustokaudella ei resursseihin saatu – eikä sitä edelliselläkään. 
Tällä hetkellä Sipoossa on suunterveyden hoidon tiimissä 20 henkilöä, joista 8 
hammaslääkäriä ja loput muuta hoitohenkilökuntaa. Kiireettömään 
hoitoonpääsy on hyvin heikolla tasolla kuten laaja kuntalaisilta kuultu palaute 
kertoo; tämän valitettavan tilanteen syntyyn vaikuttaneet syyt 
budjettiehdotuksen kirjaukset myöntävätkin (s. 65). Samaan aikaan maamme 
hallituksessa kolmen kuukauden hammashoitotakuuta jo valmistellaan lakiin! 
Kunnanhallituksen ehdotuksessa on yhden lisähammaslääkäri-hoitaja-parin 
palkkaaminen ensi vuoden syksyllä. 
 
Virkamiesten käsitys sosiaali- ja terveysvaliokunnan budjettikäsittelyssä oli, 
ettei tämänkaltainen panostus vielä riitä parantamaan hammashoitoonpääsyä 
ja purkamaan suunterveyden huollon erittäin pitkiä jonoja ja hoitovelkaa, jota 
korona-aikana on syntynyt. Tämän vuoksi on kohtuullinen panostus 
ennaltaehkäisevään suunterveydenhoitoon hyvinkin tarpeen. Ymmärrämme, 
että kaikki kustannuslisäykset vuoden 2022 sosiaali- ja terveysmenoihin 
aiheuttavat riskin koskien tulevia valtion osuuksia, mutta koska tällä 
panostuksella voimme vihdoin parantaa erittäin tärkeää terveyspalvelua, on se 
silti tarpeen toteuttaa ensi vuonna. Tätä parannusta kuntalaiset ovat hyvin 
pitkään odottaneet. 
 
Esitämme että talousarvioon lisätään yksi suuhygienistin palkkaus sosiaalialan 
resursointiin alkaen ensi kesästä; tämän kustannusvaikutus ensi vuoden 
osalta olisi 25 000 e. 
 
Tekstimuutos s. 66, toiseksi viimeinen kappale: ”ja hammaslääkäri-
hammashoitaja-työpari sekä suuhygienisti Suun terveydenhoitoon.” 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
Ikäihmisten ja vammaisten hyvinvoinnin ja elämänlaadun edistäminen 
 
s. 68 
nro 21 Ehdotuksen tekijä: SDP:n valtuustoryhmä 



 . 

  
Lisätään kpl 4 loppuun lause: 
 
Selvitetään vuoden 2022 aikana, miten rekrytointivaatimuksia voidaan 
keventää hoito- ja hoivatyön sekä raportoinnin laadun kärsimättä. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

      
 
 

3.5 Sivistysvaliokunta 
 
Varhaiskasvatuspalvelut 
 
s. 76, 77, 79 
nro 22 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
  

Määrärahalisäys:   
3 300 € varhaiskasvatuspalvelut s. 76 
4 700 € koulutuspalvelut s. 79  
(yht. 8 000 €) 

 
Tekstilisäykset s. 76 varhaiskasvatuspalvelut: 
Sipoon kunta kattaa kunnan varhaiskasvatusyksiköiden Vihreä lippu/Grön 
flagg -ohjelman osallistumismaksut, jotta kaikilla halukkailla 
varhaiskasvatusyksiköillä on mahdollisuus liittyä mukaan ohjelmaan. 

 
sekä s. 77 opetuspalvelut: 
Sipoon kunta kattaa kunnan peruskoulujen Vihreä lippu/Grön flagg -ohjelman 
osallistumismaksut, jotta kaikilla halukkailla kouluilla on mahdollisuus liittyä 
mukaan ohjelmaan. 

 
Perustelut: 

 
Sipoon kunnan ympäristöohjelmassa on tavoitteena, että Sipoon 
päiväkodeista ja kouluista vähintään kaksi on vuosittain mukana Vihreä lippu – 
ympäristökasvatusohjelmassa. Osallistumismaksu voi kuitenkin olla kynnys 
ohjelmaan osallistumiselle. Esimerkiksi Espoo Vantaa, Tampere Kouvola ja 
Oulu maksavat koulujensa ja päiväkotiensa osallistumismaksut joko kokonaan 
tai osittain. 

 
Vihreä lippu -ohjelma auttaa saavuttamaan opetussuunnitelman tavoitteita. 
Lapset ja nuoret kehittävät koulunsa tai päiväkotinsa arkea kestävämmäksi 
yhdessä opettajien ja kasvattajien kanssa. Samalla he oppivat taitoja, joita 
tarvitaan kehittämisprojektin läpiviemisessä ja ongelmanratkaisussa. Monissa 
kouluissa ja päiväkodeissa on onnistuttu ohjelman avulla esimerkiksi 
vähentämään energian ja veden kulutusta sekä ruokahävikkiä. Myös 
sosiaalisen kestävyyden ja terveyden näkökulmat ovat mukana. Ohjelma on 
täysin kaksikielinen. 

 



 . 

Ohjelmaan osallistuminen voi näkyä myös ilkivallan ja roskaamisen 
vähenemisenä, koska Vihreässä lipussa lapset ja nuoret oppivat 
osallistumaan yhteisiin asioihin ja ottamaan niistä vastuuta. Lisäys ei velvoita 
yksikköjä liittymään ohjelmaan, mutta mahdollistaa sen nykyistä paremmin. 
Tässä esitetty kustannus on maksimikustannus, joka toteutuisi siinä 
tapauksessa että kaikki yksiköt lähtisivät mukaan ohjelmaan. Lopullinen 
kustannus on luultavasti pienempi. 

 
 https://vihrealippu.fi/     https://vihrealippu.fi/sv/hem/ 
 

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
Koulutuspalvelut 
 
s. 78 
nro 23 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 

Opetustoiminta kappale 2 
 

Tekstilisäys: Vuoden 2022 aikana laaditaan sivistyksen 
palveluverkkosuunnitelma. Suunnitelman laadinnan pohjana käytetään 
keväällä 2021 FCG:n toimesta tehtyä perusopetuksen, lukiokoulutuksen ja 
vapaan sivistystyön selvitystä sekä varhaiskasvatuksen palveluselvitystä.   

 
Perustelut: Hajanainen kouluverkko ja epäselvyys kouluverkon 
tulevaisuudesta ja siitä, mitkä koulut tullaan kunnostamaan, onko tarvetta 
rakentaa uusia koulurakennuksia ja mitkä ovat oppilasennusteet, vaikeuttaa 
sivistyksen toiminnan ja talouden suunnittelua. Siksi 
palveluverkkosuunnitelman laatiminen on erittäin perusteltua. 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
s. 78 
nro 24 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 Kannattaja: SDP:n valtuustoryhmä 
 

Otsikon Oppilashuolto alle: 
Koululaisten aamu- ja iltapäivätoiminnan maksuja ei koroteta nykyisestä 
tasosta vuonna 2022. 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
 

https://vihrealippu.fi/
https://vihrealippu.fi/sv/hem/


 . 

 
s. 78 
nro 25 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 Kannattaja: SDP:n valtuustoryhmä 
  

Otsikon Oppilashuolto alle: 
Koululaisten aamu- ja iltapäivätoiminnassa otetaan käyttöön perheen 
bruttotuloihin perustuva tuloraja, jonka alittuessa toimintamaksu voidaan jättää 
kokonaan perimättä tai sovelletaan Sipoon varhaiskasvatuksen mallia, jossa 
otetaan huomioon perheen bruttotulojen ohella myös perheen koko. 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikapalvelut 
 
s. 80 
nro 26 Ehdotuksen tekijä: Charlotta Engblom 
 Kannattaja: Kicka Lindroos 
 

”När lokalerna öppnas på nytt och begränsningarna upphävs…” 
 
Kunde kollas för att vara relevant för tiden då detta behandlas igen i december 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
s. 81 
nro 27 Ehdotuksen tekijä: SDP:n valtuustoryhmä 
 Kannattajat: Tom Sundbäck, Martin Andersson, Lilli Kahri 
 

Otsikon Liikuntapalvelut alla 3. uusi kappale: 
 
Liikuntapalvelut, uusi kappale: Vesiliikuntaselvitys päivitetään Nikkilään 
sijoittuvan suunnitelmien mukaan pian suunnitelmakauden 2022-2024 jälkeen 
toteutettavan uimahallin osalta koskien taloudellisia laskelmia. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
 
3.6 Tekninen valiokunta, Rakennus- ja ympäristövaliokunta 
 
s. 85 
nro 28 Ehdotuksen tekijä: SDP:n valtuustoryhmä 



 . 

 
Edellisen valtuustokauden tavoite: 
Määritämme palvelulupaukset keskeisille asiakaspalveluille. 
 
Sitova tavoite 2022: 
Kiinteistöjen käyttäjien palvelupyyntöihin vastataan ja annetaan ratkaisu 
erikseen määritellyssä määräajassa. 
 
Mittari: 
Vastaus- ja käsittelyajat määritelty ja käytössä. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
 

 
s. 85 
nro 29 Ehdotuksen tekijä: SDP:n valtuustoryhmä 

 
Edellisen valtuustokauden tavoite: 
Määritämme palvelulupaukset keskeisille asiakaspalveluille. 
 
Sitova tavoite 2022: 
Katu- ja viheralueita koskeviin kysymyksiin ja palvelupyyntöihin vastataan ja 
annetaan ratkaisu erikseen määritellyssä määräajassa. 
 
Mittari: 
Vastaus- ja käsittelyajat määritelty ja käytössä. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
 

 
s. 85 ja 90 
nro 30 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 

 
Muutetaan sivun 85 taulukkoon 4 kk tilalle ” 9 kk” ja tehdään tekstikorjaus 
vastaavasti sivulle 90: Poistetaan 3. kappale ja korvataan se alkuperäisellä 
teknisen johtajan ehdotuksella - eli seuraavalla:  
 
Suunnittelutarveratkaisujen ja poikkeamispäätösten osalta hakemusmäärä on 
kasaantunut. Tämä on seurausta siitä, että olemme olleet pakotettuja 
muodostamaan uudet linjausperiaatteet lupakäsittelylle: Sipoon kunnan 
aikaisemmassa ratkaisukäytännössä on yleiskaavan ja osayleiskaavojen 
mitoituksella ollut ylikorostunut merkitys siten, että lupia on käytännössä 
myönnetty mitoituksen osoittamaan ylärajaan saakka. ELY-keskuksen 
kuntaan kohdistaman ohjauksen ja ennen kaikkea hallinto-oikeuden 
ratkaisujen johdosta on kuitenkin jouduttu toteamaan yleiskaavan ja 
osayleiskaavojen mitoituksen ja kaavamääräysten ohjaaman rakentamisen 
määrän olevan niin suuri, että se johtaa useilla alueilla tiiviimpään 
rakentamiseen kuin mitä yleiskaavan tai osayleiskaavan pohjalta on 



 . 

mahdollista sallia. On muodostunut alueita, joilla ei asuinrakennusten 
lukumäärän lisääminen ole aina enää mahdollista siinäkään tapauksessa, että 
rakentaminen olisi yleiskaavan määräysten mukaista. Tämä johtuu siitä, 
etteivät MRL 137 §:n mukaiset edellytykset täyty ja tällöin rakentaminen näille 
alueille edellyttää tarkempaa kaavoitusta. Syntynyt tilanne on ongelmallinen 
maanomistajien tasapuolisen kohtelun periaatteen kannalta. Tästä syystä 
käsittelykelpoisten hakemusten käsittelyyn on muodostumassa tilapäisesti 
pidempi käsittelyaika. Valtuuston aiemmin asettamaa ja määrittelemää neljän 
kuukauden keskimääräistä enimmäismääräaika käsittelyn osalta on kasvatettu 
vuodelle 2022 yhdeksään kuukauteen; tällä halutaan myös asiakkaille kertoa 
realistinen käsittelyaika, jotta he voisivat riittävästi varautua tähän vaiheeseen 
hankeaikataulutuksessaan. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
 

 
s. 85 
nro 31 Ehdotuksen tekijä: Tommi Hänninen 
 Kannattaja: 

 
Muutosehdotus:  
Muutetaan kuntalaisilta kohta kuulumaan Eri kylien äänestyksessä omille 
alueilleen kannattamat asukasideat… 
 
Perustelu: 
Kuntalaisten eri kyläalueiden kohtelu toteutuu tasapuolisemmin ja 
varmistetaan hienon kehitysrahan jakautuminen tasaisesti eri kyläalueiden 
toiveiden mukaisesti. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
 

 
Rakennusvalvonta 
 
s. 91 
nro 32 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt -valtuustoryhmä 

 
Nykyinen teksti: 



 . 

 
 
Ehdotus: 
Muutettava 4 kuukauteen. 
 
Perustelut: 
Ei ole linjassa aikaisempien tavoitteiden kanssa. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
 

 
 
5 TULOSLASKELMAOSA 
 
5.1 Tuloslaskelma, kunta ilman Sipoon Vesi-liikelaitosta 
 
s. 106 
nro 33 Ehdotuksen tekijä: SFP:s fullmäktigegrupp 

 
Sid 106 
• Året i sista kolumnen i Verksamhetsintäkter - Står nu BG2020 och BG2021 
borde väl vara BG 2021 och BG2022 = teknisk korrigering av årtalen 
• Samma i tabellen Verksamhetskostnader 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
 

 
 
6 INVESTOINTIOSA 
 
6.1 Investoinnit 
 
s. 111, 112, 117 
nro 34 Ehdotuksen tekijä: SFP:s fullmäktigegrupp 
 



 . 

 Ehdotetaan kohtaan muut investoinnit 100.000 euron lisäystä kuituverkkojen 
rakentamiseksi kylissä tai niiden osissa, joissa ei ole nopeita 
laajakaistayhteyksiä. Tällöin Sipoon kunta hakisi ensi vuonna Liikenne- ja 
viestintävirastolta 300.000 euron laajakaistatukea. Jos kunta ei saa tukea jää 
100.000 euron määräraha käyttämättä.   

 
Perustelut: 
Hitaat ja huonot laajakaistayhteydet aiheuttavat ongelmia monelle 
sipoolaiselle. Liikenne- ja viestintäviraston tilastojen mukaan Sipoo on yksi 
huonoimmista kunnista nopeiden kuituverkkojen tarjonnassa. Sipoon kehitys 
on riippuvainen nopeasta laajakaistasta. 

 
Till övriga investeringar föreslås ett tillägg på 100 000 € för byggandet av 
fibernät i byar eller delar av byar utan snabba bredbandsförbindelser. Sibbo 
kommun skulle således ansöka om 300 000 euro i bredbandsstöd från 
Transport- och kommunikationsverket. Om kommunen inte får stödet används 
inte anslaget på 100 000 euro. 

 
Motivering: 
Mången Sibbobo har problem med långsamma och dåliga 
bredbandsförbindelser. Enligt Transport- och kommunikationsverkets statistik 
är Sibbo en av de sämsta kommunerna gällande utbudet av snabbt fibernät. 
Sibbos utveckling är beroende av snabbt bredband. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
 

 
s. 112 
nro 35 Ehdotuksen tekijä: Keskustan valtuustoryhmä 
 
 Virke 2. poistetaan: (Taloussuunnitelmakaudella 2022 - 2024 toteuttavat 

ratkaisut NG8 Nikkilän kartanon alueella ovat keskeisiä toimenpiteitä Sipoon 
kasvun ja KeNi-yhteyden toteuttamisen kannalta.) 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
s. 113 
nro 36 Ehdotuksen tekijä: Keskustan valtuustoryhmä 
 
 Lisätään jakson "Väestösuunnite ja investointien ajoittaminen" loppuun uusi 

kappale seuraavasti: 
 

Edellä käsitellyt tavoitesuunnite ja trendisuunnite, jotka perustuvat edellisen 
valtuustokauden strategiaan, laaditaan kuitenkin uudelleen vuoden 2022 
aikana vastaamaan Sipoon kunnan valmisteilla olevan uuden strategian 
tavoitteita erityisesti maankäytössä ja asuntorakentamisessa. 

 



 . 

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
 
s. 119, 135 
nro 37 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen valtuustoryhmä 
 
 Söderkullan kartanon investointien maanrakennuksen aloitus siirretään 

vuodelle 2023. 
Vastaavasti määrärahat siirretään vuosille 2023 ja 2024. (nyt 2022 ja 2024) 

 
Sipoon veden määräraha 500.000 siirretään vuodelle 2023. (nyt 2024) 
 
Peruste: 
Mahdollistaa omakotitaloasumisen toteuttamista kuntaamme nopeammin. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
s. 119-120 
nro 38 Ehdotuksen tekijä: Charlotta Engblom 
 Kannattajat: Kicka Lindroos, Micaela Röman, Monika Hämäläinen, Rasmus 

Lindroos, Roy Harkimo 
 
 Nikkilän kartano NG8 
 

De åtta styckena om NG8 stryks och ersättas med följande: 
 

Detaljplanen för området vid Nickby gård (NG8) håller på att planeras. Det 
kommer att vara ett av de viktigaste utvecklingsprojekten i Sibbo under de 
kommande åren. Här planeras ett bostadsområde med hänsyn till naturen och 
fortsatta goda friluftsmöjligheter. Det slutliga antalet invånare samt 
utformandet av området fastställs i vid godkännandet av planen. 

 
Motivering: 
Hela stycket hänför sig till en plan som ännu är under bearbetning. Därför 
skulle det vara korrekt att ännu i detta skede inte skriva ut mer utförligare 
beskrivning av innehållet över planen, speciellt de arbeten som sträcker sig 
över åren längre än 2022. Det har indikerats att planen kommer att skilja sig 
från den beskrivning som presenteras i investeringsdelen, varför det skulle 
vara korrekt att i detta skede inte detaljerat beskriva utformningen. 

  
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
s. 123 



 . 

nro 39 Ehdotuksen tekijä: SDP:n valtuustoryhmä 
 Kannattajat: Tom Sundbäck, Martin Andersson, Lilli Kahri 
 
 Laajennusinvestoinnit, rakennukset: Nikkilän uimahalli TS2024 50000 eur. 
 

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
s. 123 
nro 40 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 
 Lisätään sivun 123 alkuun kappale: Suunnitellaan ja toteutetaan suojatie ja 

valaistuksen parannus Söderkullantielle Hansas 2:n asuinalueen liittymään 
Hansas-talon risteykseen. Kokonaisuus sisältää aluksi neuvottelut ELY-
keskuksen kanssa nopeusrajoituksen laskemisesta 50 km/h:een sekä 
neuvottelut siitä, voisiko kyseessä olla ELY:n ja kunnan yhteishanke. 
 
Lisäys budjettiin 80 000 e (koko rahaa ei tarvitse käyttää, jos saadaan ELY 
mukaan) 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
 
s. 124 
nro 41 Ehdotuksen tekijä: Perussuomalaisten valtuustoryhmä 
 Kannattaja: Vihreä valtuustoryhmä 
 
 sivulta 124 poistetaan lause 

- Söderkulla skola Määräraha vuodelle 2024, 300 000 euroa. 
Summa poistetaan myös investointitaulukosta. 

 
Sivulla 125 kappaleeseen Söderkulla skolan investointi lisätään: 
Sivistysosaston lausunnon perusteella koulun toteutuksella ei ole kiire, 
koska nykyinen palveluverkko riittää vastaamaan tarpeeseen luultavasti 
vuoteen 2030 saakka. 

 
”Söderkulla skolan investointi, toteutussuunnittelu kustannusarvio n. 10,9 milj. 
euroa. Kustannusarvio sisältää ensikertaisen kalustamisen kustannukset n. 
0,95 milj. euroa. Tarveselvitys, jossa määriteltiin koulun sijainti sekä toiminnan 
laajuus ja sen järjestäminen, valmistui vuonna 2019. Selvityksen pohjalta 
valittiin, että hankesuunnittelussa Söderkulla skola sijoitetaan Sipoonlahden 
koulun tontille erillisenä kokonaisuutena Miilin päiväkodin eteläpuolelle. Koulu 
suunniteltiin kaksisarjaisena kouluna ruotsinkielisille luokille e 6. 
Hankesuunnitelma on hyväksytty 24.5.2021 kunnanvaltuustossa ja hanke 
toteutetaan seuraavan hallituksen ja valtuuston antamien määrärahojen 
mukaisessa aikataulussa. Söderkulla skola jatkaa toimintaansa Miilin 
kiinteistössä, kunnes oma koulurakennus on valmis. 



 . 

 
Sivistysosaston lausunnon perusteella koulun toteutuksella ei ole kiire, 
koska nykyinen palveluverkko riittää vastaamaan tarpeeseen luultavasti 
vuoteen 2030 saakka.” 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
s. 124 
nro 42 Ehdotuksen tekijä: Charlotta Engblom 
 Kannattajat: Antti Skogster, Tuomas Alaterä, Caroline Högel 
 
 Alkuperäinen teksti: 

Varhaiskasvatuksen palvelutarvesuunnitelman (2019) mukaan uudet 
päiväkodit Etelä-Sipooseen ja Nikkilään tulee olla käytössä 2020-luvun 
loppupuolella. 
Sivistysosasto on laatinut uuden palvelusuunnitelman (2021) ja mahdolliset 
nykyisten tilojen laajennushankkeet toteutetaan sivistystoimen tarkemman 
suunnitelman pohjalta. Keskeistä on, että sivistystoimi laatii käytössään 
olevien tilojen pohjalta yhteisen tilankäyttösuunnitelman tilojen riittävyydestä. 
Asemakaavoituksen, kaavarunkotyön ja yleiskaavoituksen yhteydessä ko. 
hankkeille tulee osoittaa sijoituspaikat ja tontit. 

 
Ehdotus: 
Varhaiskasvatuksen palvelutarveselvityksen (2019) mukaan uudet päiväkodit 
Etelä-Sipooseen ja Nikkilään tulee olla käytössä 2020-luvun loppupuolella. 
Sivistysosasto on laatinut uuden palvelusuunnitelman (2021) ja mahdolliset 
nykyisten tilojen laajennushankkeet toteutetaan sivistystoimen tarkemman 
suunnitelman pohjalta. Keskeistä on, että sivistystoimi laatii käytössään 
olevien tilojen pohjalta yhteisen tilankäyttösuunnitelman tilojen riittävyydestä. 
Asemakaavoituksen, kaavarunkotyön ja yleiskaavoituksen yhteydessä ko. 
hankkeille tulee osoittaa sijoituspaikat ja tontit. 

 
Perustelu: 
Sivistysvaliokunta merkitsi keväällä 2021 tiedoksi varhaiskasvatus- ja 
kouluverkoston selvitykset. Voimassa oleva suunnitelma on koulutuksen 
palveluverkkosuunnitelma, jonka valtuusto hyväksyi vuonna 2018. Tältä osin 
poistettavaksi ehdotetussa tekstissä ei ole viittausta poliittisiin päätöksiin, eikä 
sen takia siltä osin tulisi sisällyttää investointisuunnitelmaan viitteenä 
palveluverkoston kehittämiseen. 

 
Ursprungliga texten 
Enligt planen för servicebehovet inom småbarnspedagogiken (2019) ska de 
nya daghemmen i Söderkulla och Nickby vara i bruk i slutet av 2020-talet. 
Bildningsavdelningen har utarbetat en ny serviceplan (2021) och eventuella 
utbyggnadsprojekt för de nuvarande lokalerna genomförs utifrån en 
noggrannare serviceplan som utarbetats av bildningsväsendet. Det är viktigt 
att bildningsväsendet granskar huruvida de nuvarande lokalerna räcker till och 
utarbetar en gemensam plan för lokalanvändningen. Placeringar och tomter 



 . 

ska anvisas för nämnda projekt i samband med detaljplanläggningen, 
planstommearbetet och generalplanläggningen. 

 
Föreslås att strykas helt 

 
Motivering: 
Bildningsutskottet har våren 2021 tagit del av en utredning om 
småbarnspedagogik- samt skolnätverket. Den gällande planen är bildningens 
servicenätverksplan fastställdes i fullmäktige 2018. Därvidlag saknar den 
anförda texten hänvisning till politiska beslut och skall inte ingå i 
investeringsplanen som hänvisning för utveckling av servicenätverket. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
 
 
s. 130, 132 
nro 43 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 
 Martinkylän koulu tai vastaavan ratkaisun selvitys muutetaan muotoon: 
 Martinkylän koulun korjaus 
 
 Teksti muutetaan muotoon: 
 Vuodelle 2022 varataan yhteensä 130 000 euroa vesikaton uusimiseen ja 

kunnostussuunnitelmaan. 
 
 Perustelut: 
 Martinkylän koulun vesikaton ja rännien uusimiseen oli varattu vuodelle 2020 

80 000 euron määräraha, joka jätettiin käyttämättä. 
Martinkylän koulu on Sipoon eri opintoryhmien ahkerassa käytössä ja siellä 
toimii myös koulumuseo. Vuonna 1911 rakennetulla koululla on sekä paikallis- 
että kulttuurihistoriallista arvoa. Talman tulevan kasvun myötä rakennuksen 
merkitys korostuu. Se voi toimia paitsi Sipoon opiston toimipisteenä myös 
koko Talman kulttuuritalona. 
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s. 130 
nro 44 Ehdotuksen tekijä: Perussuomalaisten valtuustoryhmä 
 
 Perussuomalaisten valtuustoryhmä esittää poistettavaksi seuraavan kohdan 

vuoden 2022 talousarviosta: 
 
”Martinkylän koulun tai vastaavan ratkaisun selvitys  

 



 . 

Vuodelle 2022 varattu 50 000 euroa selvitystyöhön. Jos selvitystyön tuloksena 
ja päätösten pohjalta ryhdytään Martinkylän peruskorjaukseen, niin korjaustyö 
tulee maksamaan  >500 000 – 1 000 000 €.” 

 
Perustelu: 

 
Jo noin 10 vuotta sitten rakennuksen peruskorjaus ollut esillä. Tällöin  todettu 
täydellisen korjausrakentamisen nielevän liiaksi varoja. Muun muassa katto, 
kaikki putkistot, sekä lämmitysjärjestelmät olisi uusittava. Lisäksi 
sisäilmaongelmat ovat kallis ja vaikeasti korjattava kohde. Lähes kymmenen 
vuoden aikana todetut ongelmat tuskin ovat parantuneet. Jopa miljoonaan 
euroon kohoava remontointibudjetti lienee alakanttiin arvioitu.  

 
Rakennuksessa harrastettava toiminta olisi voitava siirtää toisaalle turvalliseen 
ja tiloiltaan sopivampaan kohteeseen. 
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s. 130 
nro 45 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen valtuustoryhmä 
 Kannattaja: Liike Nyt -valtuustoryhmä 
 
 Lisätään uusi kappale: 
 

Söderkullan ulkotekojää varataan 800 000 euroa 2200 m2 suunnitteluun ja 
toteutukseen vuodelle 2022. Miilintien ulkotekojään on tarkoitus palvella 
vapaamuotoisen harrasteliikunnan, erityisesti vapaaluistelun tarpeita Nikkilän 
jäähallin ollessa erityisesti seuratoiminnan käytössä. Tekojäästä kerättyä 
lämpöä hyödynnetään lämmitykseen alueella. Suunnittelussa otetaan 
huomioon varaus erillisen vapaaluistelualueen rakentamista varten 
tulevaisuudessa. 

 
Listään taulukkoon uusi rivi: 

 
Söderkullan ulkotekojää  TA2022 -800 
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s. 130 
nro 46 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen valtuustoryhmä  

Kannattajat: Liike Nytin ja Perussuomalaisten valtuustoryhmät 
  
 Taasjärven yleisen uimarannan saniteettitilojen rakentaminen 
 



 . 

- Muutosesitys investointiosaan vuodelle 2022, arvio n. 100.000 € 
- Lisämääräraha vuodelle 2022 

 
Perustelut: 
- Söderkullalaiset ovat jo vuosia toivoneet kunnan Taasjärven uimarannalle 
asianmukaisia saniteettitiloja. Uimarannan käyttö on lisääntynyt merkittävästi 
alueen kasvun ja Pilvijärven uimarannan ruuhkautumisen vuoksi. Uimarannan 
käyttö tulee kasvamaan edelleen.  
- Uimarannalla tällä hetkellä oleva huonokuntoinen wc on ongelmallinen: 

o Erittäin epäsiisti ja epämiellyttävä käyttää 
o Kannustaa uimarannan käyttäjiä tekemään tarpeensa suoraan 
järveen tai luontoon.  
o Aiheuttaa tarpeetonta pistekuormitusta järveen rannan käytön 
ollessa kesäaikaan suurta 

- Taasjärven wc-, pukutilojen ja suihkujen suunnittelutyö on käynnissä  ja 
suunnitteluun on varattu vuodelle 2021 liikunnan rahoista 10 – 15.000 € 
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6.1.2 Investoinnit, muut osastot 
 
s. 133 
nro 47 Ehdotuksen tekijä: Charlotta Engblom 
 Kannattajat: Mari Berg, Monika Hämäläinen 
 

Ehdotus: 
 
Sivistystoimen investointimäärärahat tarkistetaan talousarvion 
jatkokäsittelyssä. Sivistysvaliokunnan on lausunnossa tekniselle valiokunnalle 
esittänyt, että Topelius-salin ääni- ja valokalusteinvestointiin lisätään 150 000 
€. Ilmeisesti tämä ei ole nyt mukana. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
 


